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EDITORIAL 

 

24. února se mnoha lidem změnil život. Nevím jak vy, ale 

nevěřila jsem, že se v našem životě dožijeme toho, že 

budeme na území Blatna pomáhat ubytovávat lidi, kteří 

utekli ze strachu před válkou ze svých domovů, ze své 

vlasti... Stalo se. Postupně k nám přijely ženy s dětmi a 

několik babiček. Díky penzionům v Blatně, Mezihoří, v 

Zákoutí, Ranči u Matěje a několika dalším, kteří poskytli 

ubytování v soukromí, tu našlo postupně přechodný do-

mov na 80 osob. Jejich příběhy při příjezdu byly bolavé, 

plné slz, strachu, smutku, ale i nadějí, že se budou moci 

brzy vrátit domů. Díky pomoci a plnému nasazení ubyto-

vatelů a mnoha dalších lidí se jim rychle dostalo materiál-

ní pomoci. Všichni měli rychle vyřízené všechny potřebné 

dokumenty a uprchlická víza, v naléhavých případech se 

jim dostalo i lékařské pomoci a postupně se podařilo po-

moci i se školami a školkami pro děti i najít ženám práci. 

Opět díky obětavosti dobrých lidí. Všem těmto dobrým 

duším patří veliké poděkování. 

Během května postupně došlo ale i na loučení. Pár se jich 

rozhodlo pokračovat dál do Evropy, ale většina žen s dět-

mi se vrátila domů, ačkoliv to ještě stále neznamená do 

bezpečí. Nesnesli už to dlouhé odloučení otců od svých 

dětí, toužili se vrátit do své země a pomáhat tam, s čím 

bude třeba. V dnešních dnech u nás zůstává necelá polovi-

na lidí, kteří opustili své domovy. 

Nebyla a stále to není jednoduchá situace, občas dochází 

napříč společností i rodinami v otázce "Ukrajina" ke kon-

fliktům, ale za mě platí o lidech stále to samé. Ať už jsme 

kdokoliv a odkudkoliv, lidé jsou stejní všude na světě, a 

sice různí, dobří a zlí. Nám setkání s lidmi z Ukrajiny 

přinesla spousty příběhů o dobrých lidech, o lidech oběta-

vých a ochotných pomoci na jedné straně a lidech dobrých 

a vděčných na té druhé. Za smutných okolností, které stále 

trvají... 

 

              -irh- 

ROČNÍK XII. ČÍSLO 2.                                                                                                                                                         JARO 2022 

BLATENSKÁ BLATKA 2022-2                                                                STRANA 1 

NOVÁ KNIHA A SOUBOR POHLEDNIC 
 

P an Zdeněk Tollar z Hrádečné sepsal novou knihu s názvem „Co u nás 

bejvávalo“, která stylem a formátem volně navazuje na jeho předešlé 

dílo „Krušnohorské vyprávění“. Vy, kdo čtete Blatenskou Blatku pravidel-

ně, jste se mohli v minulosti s částí textů setkat zde pod stejným názvem. 

Kniha má 46 stran a mnoho černobílých i barevných obrázků.  

Dále pro sběratele pohlednic vyšel zajímavý soubor maleb pohlednic 

s motivy Blatenska zobrazující všechny stávající i zaniklé kostely, kaple a 

kapličky na Blatensku.  Autorem kreseb je chomutovský výtvarník Václav 

Suchopárek. Pohlednic je celkem 11 a mají klasický starý formát 140 x 90 

cm.  

Možno zakoupit na obecním úřadě v Blatně. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  -such- 

´ 



co se událo 

A si si mnozí z vás při toulkách krajinou již všimli, že nám přiby-

lo podél cest a silnic nemalé množství nových výsadeb. Prak-

ticky všechny nové stromky byly sázeny jako povinná náhradní vý-

sadba za kácení v jírovcové a lipové aleji v Bezručově údolí před cca 

dvěma léty. Výsadbu prováděla firma H-rekultivace a vzhledem 

k množství výsadeb si s tím poradila opravdu dobře. 

Velká část výsadeb, tj. 204 kusů se sázelo jako zapěstované stromky 

o min. výšce 180 cm, ale ve skutečnosti se jednalo o stromky mno-

hem vyšší. Jednalo se výlučně o jeřáb ptačí a javor klen. 

A pak bylo vysázeno 300 ks sazenic javorů klenů o minimální výšce 

80 cm, což jsou poměrně malé stromky a jejich povýsadbová péče 

bude trvat úměrně déle. Ale budiž. Každý strom se počítá.  

        -such- 

U kliďme Če-

chy se kona-

lo ve velkém 

v Blatně, Zákoutí, 

Mezihoří, Květnově 

a Šerchově, menší 

skupinky pak po-

mohly v Radenově, 

Bečově. Všem účastníkům patří veliké poděkování, odpadu se opět 

sesbíralo mnoho a mnoho pytlů. Poděkování si zaslouží i vydatná 

pomoc se zvelebením návsí po zimním spánku. 

           -irh- 

T radičně jako každý rok, i letos probíhal v Blatně odchyt a trans-

fer ropuchy obecné před silnicí do Blatna. Stavbu migračních 

bariér letos zajišťovali členové ZO ČSOP Equilibrium a studentky 

Fakulty životního prostředí České zemědělské univerzity v Praze. 

Ubytování v Horalce zajistila studentům p. starostka. O transfer žab 

dvakrát denně se letos kompletně postarala rodina Osvaldových a 

deinstalaci bariér provedli zaměstnanci OÚ. Všem zúčastněným patří 

veliké poděkování. 

A pro zajímavost ještě několik dat z letošních transferů. Celkem bylo 

přeneseno 239 žab, což je počet srovnatelný s loňským rokem. Z toho 

81 samic a 158 samců. Výrazně však ubyla mortalita (úmrtí) pod koly 

aut na komunikaci. 

Jarní tah letos začal 27.3.2022 a prakticky byl sběr ukončen o cca 

měsíc později, tj. 29.4.2022.  

Letos byly žáby poprvé přenášeny do náhradní, loni vybudované tůně 

za čistírnou odpadních vod, nicméně pravděpodobně z důvodu mi-

gračních návyků a zatím nedostatečně vyvinutého litorálního pásma 

se většina žab odtud vydala zřejmě opět k blatenskému rybníku. Přes-

to zde bylo několik snůšek ropuchy zaznamenáno a došlo i 

k metamorfóze v pulce. „Převýchova“ migračních návyků ropuch 

obecných je proces na několik let. 

Velké množství snůšek bylo zaznamenáno letos v blatenském rybní-

ku i v rybníku u hřiště, který letos projde kompletní rekonstrukcí a 

v současné době již probíhá jeho pozvolné vypouštění, právě 

s ohledem na dokončení metamorfózy pulců ropuch v dospělé jedin-

ce. 

                    -such- 
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PODĚKOVÁNÍ 

Za výjezdovou jednotku JSDH Blatno a za obec Blatno patří poděko-

vání dosavadnímu veliteli jednotky p. Zdeňku Gergelovi za příkladnou 

a obětavou práci pro jednotku a Obec Blatno. Novým velitelem byl 

jmenován p. Pavel Slášek, jemuž přejeme mnoho sil do nové práce.  

Kontakt 776 773 202.                            

                                                            

                                                                výjezd. jednotka JSDH, -irh- 

JARNÍ VÝSADBY 

UKLIĎME ČECHY, UKLIĎME  

BLATENSKO 

Studentky FŽP při budování zábran 

TRANSFERY ŽAB V ROCE 2022 
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L yžařská sezóna na Mezihoří 21/22 byla plná očekávání. Bude 

dost sněhu? Bude mrznout? Nezradí nás technika? Ale hlavně, 

budeme vůbec moci lyžovat díky protiepidemickým opatřením? Nyní 

můžeme již říci ... „UF, kromě techniky to celkem klaplo“. 

Sezónu jsme zahájili druhý týden v lednu a vše vypadalo velmi slib-

ně, zejména zájem z kraje sezóny byl velmi slušný. Stejně tak jsme 

již tradičně upravovali běžecké okruhy s napojením na Krušnohor-

skou bílou stopu. Dokonce první úprava stop proběhla již v prosinci 

2021. 

Bohužel poměrně 

brzy po zahájení 

sezóny nás začala 

zlobit technika. 

Nejprve nás trá-

pil vlek a hned na 

to naše opravdu 

letitá rolba. Jen 

díky neskutečné-

mu nasazení zejména členů oddílu TJ Mezihoří, a to včetně elitní 

gardy seniorů, ale často i našich podporovatelů a dodavatelů, jsme 

dokázali často i přes noc opravit vše co bylo třeba. V každém případě 

nás čeká velmi obtížné léto s nutnými opravami a nemalé výdaje do 

servisu zařízení. Tyto aktivity bychom bez podpory města Chomuto-

va a obce Blatno zvládli jen velmi obtížně. 

Po delší covidové odmlce se nám letos podařilo 13. 2. uspořádat i 

lyžařské závody s tradičním názvem „Mezihořský obřáček“, které 

byly tentokrát součástí Krušnohorského poháru, což byla pro náš 

areál velká pocta. 

Za zmínku jistě také stojí letošní jubileum TJ Mezihoří, jelikož histo-

rické prameny o založení klubu a prvním lyžování na Mezihoří sahají 

dle našich pamětníků do roku 1952 (pozn. redakce: na Mezihoří se 

lyžovalo již v předválečných dobách) Tehdejší lyžařské zařízení se 

dokonce zachovalo na krátkém filmu. Málokdo dnes pamatuje, že 

před tímto datem býval dokonce ve spodní části malé sjezdovky i 

skokanský můstek. Ano, 70 let je velmi pěkný věk, tak ať se nám 

všem daří lyžování v Mezihoří udržet a také dále rozvíjet. 

Těšíme se na vás příští sezónu 22/23. 

SKOL 

TJ Mezihoří 

                 J. Skřivánek, J. Rytíř 

L etos již podruhé se obec zapojila do celostátní akce Noc kostelů, 

která se uskutečnila 10. 6. 2022 již po čtrnácté. Celkově se 

v naší krásné zemi rozezněly zvony v 1729 kostelech, které se do 

akce zapojily a ve většině svatostánků čekal na návštěvníky bohatý 

hudební program. Ne jinak tomu bylo i v našem blatenském kostele, 

kde bylo možno vyslechnout Komorní orchestr města Chomutova. 

Jen ten zvuk zvonů zatím chyběl. 

Příští, jubilejní ročník se bude konat již 2. června 2023. 

         -such- 

POZOROVÁNÍ SLUNCE S ČESKOU  
ASTRONOMICKOU SPOLEČNOSTÍ 

2 8. května se usku-

tečnilo hvězdářské 

setkání s Českou astro-

nomickou společností 

Chomutov. Setkání bylo 

naplánováno na 17. 

hodinu v KD Horalka za 

účasti čtyř externích hostů. 

Od začátku byly instalovány 

dalekohledy směrem ke Slun-

ci. Dalekohledy menší, větší až po pořádné „dělo“. Počasí bylo spíše 

podmračené, ale občas se vyskytla v oblačnosti pozorovací okna a my 

jsme mohli spatřit Slunce s jeho typickými tmavými „skvrnami“. 

Připomeňme, že sluneční skvrny jsou ohraničené lokace s nižší teplo-

tou (cca 4 500 °C) než ostatní oblasti Slunce (6 000 °C). Proto se nám 

jeví tmavě. Celkem jsme viděli dvě, vlastně tři skvrny. Jedna skvrna 

byla dvojitá, ale bylo jasné, že se jedná o skvrny dvě, a to i přes to, že 

má jedno číselné označení. I po odborném nátlaku nejmladších pozo-

rovatelů (dětí) jsme odborně prohlásili, že jsme mohli spatřit celkem 

tři sluneční skvrny. Poté následovala diskuze a přednáška o Sluníčku 

s video ukázkami. Všem zúčastněným děkuji.  

Tzv. pozorovací okna nás z astronomického hlediska budou provázet 

v dalších dílech Blatky.                                                Radek Sušienka 

LYŽAŘSKÁ SEZÓNA  2021/2022 NOC KOSTELŮ 2022 
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T ak jako pravidelně každý rok, i tentokrát jsme se sešli poslední 

dubnový den na návsi v Radenově při příležitosti pálení čaro-

dějnic. 

To, že se nám letos nepodařilo v Radenově žádnou čarodějni-

ci  sehnat, vyrobit ani ulovit, jsme si vynahradili výborným občer-

stvením v podobě domácích utopenců, na místě připravovaného ova-

rového kolene, výborné zabíjačkové polévky a dobře vychlazeným 

zlatavým mokem. Májku se nám uhlídat svým způsobem podařilo, 

neboť jsme se pro tento rok drželi hesla „Kdo nic nepostaví, nemusí 

se bát, že by mu to někdo ukradl“. Po loňské nižší účasti zaviněné 

kovidovými omezeními, byla tento rok v Radenově účast poměrně 

veliká. Na přátelské setkání dorazili jak místní, trvale žijící občané, 

tak bývalí sousedé, ale i chataři z okolí a k velké radosti všech přede-

vším také nejstarší obyvatelé obce. Ti nás u dobrého občerstvení a 

nad skleničkou vínka zaujali svým vyprávěním o dění v obci v do-

bách, kdy velká část z nás ještě ani nevěděla, kde takováto vesnička 

je. 

Za všechny zúčastněné bych ráda poděkovala především Václavu 

Nedvědovi a Pavlu Jelínkovi za organizaci a zajištění výborného 

pohoštění.                                                                                                                                  

             SB 

P álení čarodějnic proběhlo také téměř ve všech dalších našich 

obcích, jak ostatně dokládají fotografie. O den později na první-

ho máje dokonce v Zákoutí vyjely tradičně nazdobené alegorické 

vozy a tak bylo možno i zavzpomínat na doby minulé.  

Děkujeme všem i za 

zaslané fotky! Jen pro 

příště, foto je nutno 

zasílat ve vyšším rozli-

šení. Spousta krásných 

fotek  s malým rozliše-

ním nemůže být pro 

tisk použita, což je velká škoda.                            

ČARODĚJNICE V RADENOVĚ  

a jinde 

ČARODĚJNICE V RADENOVĚ  a jinde 

 -irh, such- 



JARO (a začátek léta) S BLATENSKÝMI 
HASIČI 

V  březnu (19.3.) 

se konaly u 

sousedů v Hoře sv. 

Šebestiána zkoušky 

odbornosti Mladých 

hasičů. Zde se nám 

povedlo získat řadu 

ocenění (5 x preventis-

ta, 1 x cvičitel, 1 x 

kronikář). Jinak velká 

pochvala SDH Hora 

sv. Šebestiána za vyni-

kající organizaci akce. 

I letos jsme se zúčastnili 

Branného závodu Mladých 

hasičů 13+, který se konal 

9. 4. 2022 ve Spořicích. 

Tímto bychom chtěli po-

děkovat SDH Spořiče za 

skvělou organizaci. Sice 

jsme nezískali medaile, ale 

jak se říká, každý den není 

posvícení, příště to bude 

lepší. My Vám ty medaile 

přivezeme! 

V neděli 25.4. 2022 byla 

v Blatně a jeho místních 

částech opět „Železná 

neděle" a sběr elektrood-

padu, již tradičně v po-

dání blatenských hasičů. 

A vybralo se toho oprav-

du hodně. Za 4740 kg 

starého železa obec ob-

držela 35562,- Kč. Opět 

velká účast jak z JSDH, 

SDH, tak od Mladých 

hasičů. Děkujeme všem, co nám přispěli nějakým tím šrotem nebo 

elektroodpadem (výtěžek bude použit jak na chod SDH, tak i Mla-

dých hasičů). 

V sobotu 30.4. 2022 se konala tradiční Blatenská soutěž v hasičské 

všestrannosti mladých hasičů, se soutěžemi v různých disciplínách 

(střelba ze vzduchovky, topografie, uzlování, první pomoc, požární 

ochrana, hod granátem, hod záchranným lanem v sáčku). Soutěžících 

a jejich doprovodů přijelo opravdu hodně (bezmála 150) a počasí 

dětem přálo. Mladým hasičům SDH Blatno se tentokráte opravdu 

dařilo a výborně nás reprezentovali (mladší - 1.místo, starší - 3.místo, 

dorost - 2.místo). Máme šikovné děti, jen tak dál. 

Všem, kdo se podíleli na přípravě a organizaci soutěže vřele děkuje-

me. 

Celoroční hra Plamen ml. hasičů na atletickém stadionu v Chomuto-

vě proběhla 7. 5. 

2022.       Počasí 

bylo nádherné. Mla-

dí hasiči SDH Blat-

no se umístili na 

krásném 4. místě ze 

7 družstev. Šikulky. 

Jen tak dál.. 

Dne 11. 5. 2022 se 

konal tradiční 26. ročník celonárodní sbírky na podporu boje proti 

rakovině. Opět 

jsme se zapojili a 

naši mladí hasiči 

SDH Blatno nabí-

zeli v Blatně a jeho 

místních částech k 

prodeji tradiční 

květy měsíčku lé-

kařského. Děkuje-

me všem, kdo se zúčastnili i lidem, kteří přispěli. 

12. 6. 2022 pořáda-

la obec Blatno 

spolu s SDH Blat-

no velký Den dětí. 

Tentokráte nově 

v parku i na hřišti. 

Byla to krásná a 

povedená akce pro 

velké množství 

spokojených dětí! 

Díky rodičům, že přivedli své ratolesti a velké díky všem, kdo se na 

akci podíleli! 

I SDH Blatno se aktivně zapojilo do pomoci občanům z Ukrajiny.... 

např. rozvozem humanitární pomoci, službou při registraci v Kraj-

ském asistenčním centru pomoci Ukrajině pro Ústecký kraj..... 
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A. Kordošová 
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V  sobotu 25.6.2022 uspořádala obec Blatno se sdružením onko-

logických pacientů Kapka 97 z Chomutova a dalšími organizá-

tory turistickou akci „Šlapání s kapkou“. 

Připraveny byly tři trasy. Čtyřkilometrová tzv. dětská a pak trasy 8  a 

14 km. 

Krom příjemné pro-

cházky Blatenskem a 

doprovodného progra-

mu bylo hlavním úko-

lem Šlapání  seznámit 

veřejnost 

s problematikou a 

prevencí nemoci sou-

časnosti – rakovinou a také s činností sdružení Kapka 97, jehož hlav-

ním cílem je pomáhat onkologickým pacientům nemoc zvládat a 

prožívat dál smysluplný život. 

Součástí programu na 

startu, na trase i v cíli 

byla spousta doprovod-

ných akcí. Například 

možnost navštívit kostely 

v Květnově a Blatně, 

shlédnout nespočet opra-

vených křížků po trase, 

výstavu a ukázku paličkování v blatenském kostele, výstavu obrazů 

s regionálními motivy v nové radenovské kapličce. V prostoru startu 

i cíle v Radenově bylo možno se seznámit s Nordic Walkingem pod 

vedením cvičitelky a členky sdružení Kapka 97 předvedly ukázku 

samovyšetření prsů. Dále v prostoru cíle hrála po skončení pochodu 

kapela Frankie John a děti jistě potěšil skákací hrad. 

Na všech trasách byly přichystány zastávky s malým občerstvením a 

v cíli členové Muzea na Kočičáku přichystali guláš v polní kuchyni.  

I přes nepřízeň počasí se na trasy vydalo přes 170 turistů a nejen, že 

udělali něco pro své zdraví a poznali krásnou část Krušných hor, ale 

navíc i podpořili sdružení Kapka 97 a onkologické pacienty. 

Všem dobrovolníkům, a že jich nebylo málo, kteří se podíleli jakým-

koli způsobem na pořádání akce patří velké poděkování.  

        -such-    

 

V  uplynulém období, když už se uvolnila covidová opatření, 

připravila obec společně s klubem 60 +
- 

zájezd na divadelní představení Světáci a Cizinec v Městském diva-

dle v Mostě. Zájem o obě představení byl poměrně velký a ohlasy na 

představení většinou kladné. A jelikož už máme s Mosteckým diva-

dlem výborné vztahy a v podstatě jsme viděli téměř celý jejich reper-

toár, pozvali jsme na besedu manžele Michaelu a Jiřího Krausovi, 

výrazné herce Městského divadla v Mostě. Beseda se konala 

v komunitním domě v Radenově 19. dubna a povídalo se nejen o 

divadle, ale i o jejich „farmě“, kterou mají v sousední obci Svahová. 

Upravená stodola v Radenově se manželům Krausovým líbila a do-

konce si dovedli představit, že by zde zahráli nějaké divadelní před-

stavení.  

V radenovském komunitním centru dále proběhla tzv. velikonoční 

dílna, kde zájemci o lidové zvyky a tradice barvili vajíčka a pletli 

pomlázky. Atmosféra byla vskutku sváteční. 

Dalším kulturním počinem, který ovlivnilo ukončení covidových 

opatření, bylo společné 

setkání milovníků zpě-

vu. Akce nazvaná 

„Dokud se zpívá…“, 

podle písně Jaromíra 

Nohavici, se konala 

14.5. v blatenském par-

ku. Zazpívaly zde Jir-

kovské seniorky, Band Vaška Suchopárka a samozřejmě místní usku-

pení, které vystupuje pod názvem Lodyha. Takže když jsme si ne-

mohli zazpívat o adventu v kostele, zazpívali jsme si v květnu 

v parku. Počasí nám přálo, obec a hasiči se postarali o občerstvení, a 

celá akce se rozhodně vydařila.  

Součástí akce Dokud se zpívá… byla také 

výměnná burza zahradních přebytků. Zde 

si lidé mohli vyměnit nebo nabídnout  své 

nepotřebné rostlinky nebo semínka rost-

lin. Moc lidí se burzy nezúčastnilo, ale 

nějaké výměny se uskutečnily.  

A protože nejen kulturou živ je člověk, 

připravili jsme i odborné přednášky. První 

s názvem „Výživou ke zdravému živo-

tu“ přednášela Mgr. Anna Milerová 

z KZÚ Ústí nad Labem a tématem byla výživová doporučení a speci-

fika výživy v různých věkových skupinách, biologická a energetická 

hodnota stravy, jak se orientovat v informacích o výživě a dietách, 

fakta a mýty ve výživě. Bohužel o zajímavou přednášku nebyl velký 

zájem, a kdyby se jí nezúčastnily členky Kapky 97, sedělo by nás 

v Horalce je pár. 

Další zajímavou jarní přednáškou bylo povídání s Jiřím Rothem o 

přírodních antibiotikách.                                          

ŠLAPÁNÍ S KAPKOU KULTURA V OBCI 

M. Dědková                                         



Žijí mezi námi 

Vladimír Kouřil 

Je tady jaro. Všechno kvete a voní. Začalo to sněženkami, krokusy, čemeřicemi, narcisy, tulipány a teď už jsou kvítka všude. Při procházce 

vesnicí vidím, jak se každý snaží po zimě upravit svou zahrádku. Určitě potěší, když se některý ze sousedů zastaví a pochválí  rozkvetlou za-

hradu nebo skalku. A tak, když jsme vybírali, koho tentokrát představit v naší rubrice, napadl nás člověk velmi povolaný, pan Vladimír 

Kouřil. Má dům v Mezihoří a dlouhé roky se zabývá skalničkami. Pan Kouřil nás přijal a provedl svou skalkou. Přestože je mu již přes 80 

let a jak sám říká, skalka už není to, co bývala, překvapil nás svými znalostmi.  

Dobrý den pane Kouřile, jak jste 

se vy, člověk, který léta pracoval 

na šachtě, dostal k pěstování 

skalniček?  

K dyž jsme v Mezihoří kou-

pili tuhle chalupu, byla zde 

bažina. Dokonce se tady předcho-

zímu majiteli, od kterého jsem to 

v roce 1978 kupoval, utopila 

kráva. Musel jsem celý pozemek 

odvodnit. Natáhl jsem geotextilii 

a navezl spoustu materiálu a ka-

menů. No a začal jsem tvarovat 

terén na skalku a sázet první kytičky. Moje tehdejší učitelka, paní Sojková z Chomutova, která byla velká skalničkářka, mě velmi chválila. 

Protože neměla auto, jezdili jsme po výstavách spolu. Také jsem vstoupil do chomutovského klubu skalničkářů, s kterým jsme 2x do roka děla-

li výstavy ve „Švermáku“. Já jsem tam vždycky udělal velkou skalku. Lidem se to líbilo a ptali se, odkud jsem. Pak už si pro skalničky začali 

jezdit na Mezihoří. Vždy jsem jim dal ještě k té kytce návod na pěstování. Lidé se sem rádi vraceli. Někdy lidé přijeli na podzim a chtěli vidět, 

jak ta kytička vypadá, když kvete. Proto jsem vytvořil katalog. Zájemců bylo dost, tak jsem pořád množil. Nejméně 10 kusů od jednoho druhu, 

abych mohl uspokojit všechny zájemce.  

Jaká je vaše nejvzácnější nebo nejoblíbenější kytička?  

Moje srdeční kytičky jsou pleionky, především pleione limprichtii, česky himálajská orchidej. Rostou na mrazu a 

kvetou až 40 dní. Asi nejvzácnější je tento strom Pseudotsuga menzesii pendula, viz foto. Ten je původem z Ka-

nady, kde roste, plazí se po zemi a dokáže pokrýt velkou plochu. Já jsem ho zasadil, rostl do výšky, ale na jaře se 

položil. Tak jsem ho 5 roků vyvazoval a on začal růst do výšky. Teď má už skoro 11 metrů.  

A jak jste se dostal k bonsajím, které tady vidíme?  

Město Chomutov, které klubu skalničkářů pronajímalo sál, ještě požadovalo jednu výstavu na 

podzim. Jelikož na podzim už je skalka chudá, začali jsme se věnovat bonsajím. Nejstarší moje 

bonsaj je 48 let starý japonský cypřiš, který jsem koupil jako pětiletou rostlinku. Když jsem se o 

bonsajích učil, hodně jsem jezdil nakupovat do Duban k panu Kaloušovi, známému pěstiteli 

okrasných stromků - čarověníků. Ale teď už s tím končím. Rozprodávám misky i bonsaje. 

 A co dál?  

Před čtyřmi lety jsem měl úraz, uklouzl jsem na procházce, nos mám složený z 8 kousků a noha 

mě pořád bolí. Dříve jsem jako elektrikář pořád někam lezl do výšek, teď už to nejde. Stále se 

ale o sebe dokážu postarat. Když mi dojde pečivo, dojedu si domů do Chomutova. Většinou se 

tam vyspím a zase jedu zpátky na Mezihoří. Bohužel nemám v rodině žádné následovníky. Jsem 

20 let vdovec. Musel jsem se naučit vařit a nakupovat. A taky občas musím chodit po doktorech.  

Pane Kouřile, moc děkujeme a přejeme Vám hodně zdraví. Strávily jsme s Vámi dvě krásná 

dopoledne a hodně jsme se toho od Vás dozvěděly. Určitě nás tady nevidíte naposledy. Nene-

cháme si ujít vaše rozkvetlé bonsaje z fuchsií a určitě si k Vám občas dojdeme pro radu, při 

vytváření zahrady.  

                                                                                           M. Dědková, V. Andrejková 
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Pseudotsuga menzesii 

Pleione limprichtii 

Kouzelná zahrada 

Zvadlo k prohlídce 
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J e to dlouhý příběh, který se vlastně ještě stále píše a jeho konec 

zatím není úplně jasný... snad bude mít šťastný konec. 

Blatenský kostel míval jedinečné varhany, originál z dílny Ignaze 

Schmidta z Lokte, který žil a tvořil v 18. století. V 80. letech století 

minulého o ně ale náš kostel přišel a dlouho to vypadalo, že nenávrat-

ně. Osud tomu chtěl, anebo řada náhod, nevím..., ale jak se píše v 

jiném příběhu... "Když si něco moc přejete, celý Vesmír se spojí, 

abyste toho dosáhli"... a tak když na Šumavě hledali pro jeden kostel 

varhany a narazili v Drážďanech na jedny vhodné a zrovna k mání, 

osvícené lidi napadlo nejprve zjistit, zda o ně nebude mít zájem maji-

tel kostela, z kterého původně pocházejí. A asi tušíte, že šlo o blaten-

ský kostel a tedy naše varhany. Desítky let byly v Drážďanech po-

stupně restaurovány s tím, že se jednou pro ně najde vhodné místo. 

Chvilku to vypadalo, že skončí v německé Míšni v katedrále, pak 

zase v americkém Oregonu! Kristian Wegscheider, jejich zachránce a 

uznávaný restaurátor ale stále doufal, že se jednou třeba vrátí tam, 

odkud pochází a všechny nabídky nakonec vždy odmítl. Roky ale 

plynuly a protože se chystá dílnu předat pokračovatelům, odejít do 

důchodu, a varhany zabíraly mnoho místa a byla do nich vložena už 

také značná práce, rozhodl 

se je přeci jen nabídnout k 

prodeji. Ani ve snu ho nena-

padlo, že by mohl blatenský 

kostel v průběhu času změ-

nit majitele... Škoda, že 

nemáme nahraný náš první 

rozhovor... ta čirá radost v 

jeho hlase, když slyšel při 

mém představování slova 

Obec Blatno! Soukolí pomy-

slných kol do sebe začala 

tedy konečně zapadat, zastu-

pitelé posvětili zájem varhany pro kostel získat, majitel přistoupil na 

naše podmínky,  a tak se stalo, že jsou varhany již převezeny do Čech 

a do konce roku by se měly stát majetkem naší obce. Ještě si počká-

me, než se objeví v kostele na svém místě, než se prvně rozezní, bude 

třeba hodně peněz a práce... ale věřím, že se nám kostel podaří opra-

vit a varhany vrátit kam patří... 

Příběh varhan a o jejich restaurátorovi si můžete přečíst zde: 

www.kvetnovskehudebnislavnosti.cz/blog  

                                                                                                        -irh- 

VARHANY SE VRACÍ DOMŮ 

https://www.kvetnovskehudebnislavnosti.cz/blog


VELKÉ INVESTIČNÍ AKCE LETOŠNÍHO 
ROKU 

K aždý rok se snažíme "urvat" co nejvíce dotačních prostředků z 

různých fondů na různé projekty, protože bez nich velké inves-

tice s obecním rozpočtem provádět nelze. Někdy se daří méně, jindy 

více a letos máme štěstí zrovna větší. Byli jsme úspěšní s žádostí o 

dotaci na opravu rybníka u blatenského fotbalového hřiště a na opra-

vu hasičské nádrže za bývalou restaurací U Divouse, také v Blatně. 

Obě opravy by se měly rozběhnout v srpnu a během podzimu by 

mělo být hotovo. Celkové náklady každé akce se pohybují kolem 2 

milionů Kč a dotace pokryjí cca 70%. Na svou příležitost čekají ještě 

připravené projekty na opravu nádrže v Hrádečné, v Radenově a v 

Zákoutí. 

Během léta kromě klasických oprav komunikací, které hradíme z 

obecního rozpočtu, proběhne také pokládka nového mikrokoberce 

mezi obcemi Blatno a Bečov. To je akce za cca 700 tis. Kč. Na ty 

běžné a průběžné opravy máme i letos vyčleněný cca 1 milion Kč. 

Uspěli jsme také s žádostí o příspěvek na opravu fasády blatenského 

kostela, vč. schodišť a osazení věžních hodin. K dispozici máme 

necelé 2 miliony korun, ale není ještě v tuto chvíli vyhráno. Ceny 

prací a stavebního materiálu letí takovou rychlostí vzhůru, že se mož-

ná nepodaří opravu celé fasády uskutečnit najednou, jak bylo původ-

ně v plánu. Též nebude jednoduché najít firmu, která disponuje vět-

ším počtem schopných zedníků, štukatérů, kteří budou mít prostor na 

poměrně objemnou zakázku, v krátkém čase. Držme si palce. 

No a na závěr tohoto výčtu ještě také pár slov ke komunitnímu centru 

v Radenově. I zde se konečně hnuly ledy a pravděpodobně na podzim 

proběhne výběrové řízení na zhotovitele kompletní rekonstrukce 

celého domu. Přestavba by měla probíhat do roku 2025. Celkové 

náklady budou zřejmé až po výběrovém řízení, rozpočtované náklady 

činí 11 mil. Kč. Dotační prostředky jsou cca 7 mil. Kč. 

Rozhodnuto ještě není o dvou žádostech, a sice na víceúčelové spor-

toviště v Blatně a na dofinancování rekonstrukce radenovského ko-

munitního domu. Jasno by mělo být v průběhu června. 

                                                                                 -irh- 

NAROZENINY PANÍ VAŇKOVÉ 

V plné síle oslavi-

la 4. května své 

92. narozeniny 

paní Helga Vaň-

ková, která se těší 

dobrému zdraví a 

hlavně  je obklo-

pena svými nej-

bližšími, kteří o ni 

s láskou pečují. 

Přejeme paní Vaňkové hodně zdraví a ať jí dlouho vydrží její veselá 

mysl.                                                                                   M. Dědková 

OMEZENÍ HLUČNÉ ZÁBAVNÍ PYRO-
TECHNIKY 

N a  květnovém zasedání schválilo zastupitelstvo obce 

obecně závaznou vyhlášku o omezení hlasité zábavní 

pyrotechniky (rachejtle, dělobuchy, ohňostroje apod.) na úze-

mí obce a všech jejích částech po celý rok s výjimkou silvest-

rovského večera a noci od 18.00 do jedné hodiny ranní násle-

dujícího dne. Zastupitelstvo vydáním vyhlášky reaguje na žá-

dosti obyvatel o omezení hlučné zábavní pyrotechniky narušu-

jící klid v obcích a plašící na hluk citlivá domácí zvířata.  A 

protože nežijeme uprostřed městské aglomerace, ale v těsném 

sousedství s do jisté míry divokou přírodou, je ovlivňována 

nepříznivě zejména tato naprosto zbytečnou a sobeckou čin-

ností.  

S podrobným zněním vyhlášky o regulaci hlučné pyrotechniky 

se lze seznámit na webových stránkách obce. 

                                                                                          -such- 

 

KVĚTNOVSKÉ HUDEBNÍ SLAVNOSTI 
2022 

I  zde se letos zadařilo a slavnosti podpoří prvně 160-ti tisíci koru-

nami Ústecký kraj, 150 tisíc poskytne Česko-německý fond bu-

doucnosti, 60 tisíc Státní fond kultury a 60 tisíc Ministrestvo kultury. 

Slavnosti se uskuteční tradičně poslední týden v srpnu, tedy 26 - 28.8. 

Tentokrát se koncerty ale už přesunou do blatenského kostela a pouze 

ten nedělní se uskuteční v květnovském kostele Navštívení Panny 

Marie. Přivítáme opět řadu vzácných hostů, umělců jak z Čech, tak ze 

sousedního Německa či Švýcarska. Festivalem nás bude netradiční 

formou, tzv. „Festivalovou kronikou" provázet spisovatelka a foto-

grafka Wolftraud de Concini (rodačka z Trutnova *1940, žijící nyní v 

Itálii), která již podobnou kroniku tvořila v rámci projektu Plzeň 

2015 - evropské město kultury. Když navštívíte strán-

ky www.kvetnovskehudebnislavnosti.cz, můžete si 

prohlédnout chystaný program a také se začíst do blogu, který již 

nyní nabízí řadu zajímavých příběhů a zamyšlení. Těšíme se na se-

tkání u krásné hudby! 

                                                                                                       
                    -irh- 

Informace z OÚ 
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http://www.kvetnovskehudebnislavnosti.cz/


 

Dnes se blíže seznámíme s takzvanou 

„ubrouskovou technikou“ zdobení. Ozdobíme si 

malý květináč hezkými motivy z ubrousků. Bu-

de to jednoduché a výsledek se vám bude jistě 

moc líbit. Květináč si můžete vystavit v pokojíku, nebo ho darovat. Může-

te si koupit nový květináč v zahradnických potřebách, nebo můžete vylep-

šit starší květináč, ale musí být každopádně keramický. Jdeme na to!!! 

pro malé čtenáře 
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Ahoj kamarádi!  

Tak jsme se konečně dočkali slunce, teplíčka a hlavně prázdnin. V tomto vydání 

Blatky se budeme věnovat bezpečnosti při letních radovánkách, seznámíme se s 

vládci nebes a opět si vyrobíme něco pěkného podle návodu vaší kamarádky Karo-

línky. Tak jdeme na to…!   

Vládci nebes : pořadí - c, a ,b 

Letní křižovka  : 1. brusle, 2. bazén, 3. 

trampolína, 4. přilba, 5. brýle 

NÁPOVĚDA : 

- Karolínka - 

Dva měsíce prázdnin, to je čas pro letní dovádění venku nebo ve 

vodě, na kolech, či bruslích a trampolínách. Ale nezapomínáte na 

bezpečnost? Každý rok končí stovky dětí v nemocnicích se zlomeninami, nebo s úrazy hlavy! 

Proto než půjdeš ven, zkontroluj svou bezpečnostní výbavu! Poznáš co do takové výbavy patří? 

Spoj čarou, co k sobě patří:  

 

 

    cyklistická přilba   -   nafukovací kruh   -   chrániče 
Občas se zadívám na hladinu Blatenského rybníku a 

všimnu si stínu prolétajících dravců, kterých je u nás 

celkem dost. Marně se snažím poznat kterému 

dravci ten stín vlastně patří, pomůžeš mi? Při-

řaď název dravce k jeho fotografii : 

LETNÍ ÚRAZY 

OPEŘENÍ VLÁDCI NEBES 

 

 

 

a) Jestřáb lesní / b) Poštolka obecná / c) Káně lesní 

LETNÍ KŘIŽOVKA 

1. kolečka na botách 

2. slouží k cachtání 

3. skákací kruh 

4. ochrana hlavy 

5. ochrana očí 

          

 
 

 
 

 
 

     

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

1 

2 

4 

5 

3 

VÝZDOBA KVĚTNÍKU 

BUDEME POTŘEBOVAT: 

Keramický květníček, akrylové barvy, štětce, 

lepidlo na ubrouskovou techniku, ubrousky, 

případně lak na závěr.  

Natřeme keramický 

květník barvou a nechá-

me zaschnout. 

1. 

Než zaschne barva, 

vytrháme si z 

ubrousků vybrané moti-

vy. 

2. 3. 
       Po zaschnutí barvy natřeme lepidlem 

 a přiložíme vytrhaný motiv. Ten pak 

znovu přetřeme lepidlem. 

Máme hotovo!  

Do květníčku si můžeme 

nasypat hlínu a zasadit 

květinu nebo bylinku. 



zdraví 
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P oslední červnovou sobotu se v Mezihoří sešli příznivci jógy a 

zdravého životního stylu. Tématem již pátého ročníku „Dne 

jógy v horách“ byly VZTAHY. Nejdůležitější vztah, který máme, je 

vztah sám se sebou. Od toho se poté odvíjí vztahy partnerské, rodi-

čovské, přátelské, k ostatním lidem, vztah k přírodě, vztah k práci, …  

Hned na úvod jsme se v 

tantrické józe zaměřili 

právě sami na sebe, na 

přítomné prožívání a uvě-

domění si svého těla, svého 

dechu, vnímání své energie 

a síly. V další lekci, věno-

vané spodním čakrám, byl 

kladen důraz na uvědomění 

si své podstaty, svých koře-

nů. Přednáška se nesla 

v duchu pochopení a ucho-

pení vztahu muže a ženy, 

jejich základní principy, 

role a vzájemné doplňování 

se tak, aby fungoval nejen 

jejich partnerský vztah, ale 

také rodina. Po několika společně strávených hodinách, kdy postupně 

došlo k vzájemnému naladění se, jsme společnou energii využili 

k protažení a uvolnění se v párové józe. Na tu navazovala terapeutic-

ká jóga, taktéž v páru, kdy jsme si zkusili vzájemnou masáž a prvky 

akrobatické jógy. Celý den byla k dispozici domácí zdravá strava od 

snídaně po oběd včetně závěrečného desertu. Abychom se od cvičení 

odreagovali, ve tvořivé dílně jsme si ozdobili fixy či ubrouskovou 

technikou květníky a zasadili semínka Bazalky posvátné a Bazalky 

pravé, jelikož o vztahy se musí pečovat, o květiny též. Výsledkem 

pak bude úroda, hojnost… 

 PÁROVÁ JÓGA 
 

 

 

 

 

 

 

 

Párová jóga je ideální cvičení pro volné chvíle trávené u vody. Pokud 

sdílíme chuť k józe s někým blízkým je párová jóga skvělá varianta, 

jak odlehčit atmosféru, zasmát se, posílit vzájemnou důvěru, podpořit 

se, jelikož využíváme společnou energii k tomu, abychom se protáhli 

účelněji, než když pozici provádíme sami, také se při tom lépe uvol- 

 

Budeme potřebovat : 

Hrstka meduňky 

Velká hrst bezových květů (lze obměnit za levanduli, růži, mladou 
kopřivu,…) 

1/2 litru plnotučného mléka 

1/4 litru 33% smetany 

120 gramů cukru 

4 žloutky 

Příprava : 

Mléko se smetanou a cukrem zahřejeme těsně pod bod varu, přelije-

me směsí bylinky a pod pokličkou necháme min. 20 minut vylouho-

vat. Poté rozmixujeme a přecedíme přes síto. Směs přivedeme k varu. 

Rozšleháme žloutky, část vřelé směsi pomalu za stálého míchání 

nalijeme ke žloutkům a pak přidáme zpět ke zbylé mléčné směsi. 

Vaříme do mírného zhoustnutí. Odstavíme, necháme zcela vychlad-

nout a poté dáme do zmrzlinovače (pokud nemáme, dáme do mrazá-

ku a občas promícháme). 

 

níme. Základní jógové pozice provádíme v kontaktu a spolu 

s partnerem, který nám dopomůže vahou svého těla, nebo správným 

dotykem či pozicí k ještě většímu protažení, do pozic se dostaneme 

snáz a hlouběji, než obvykle. 

BYLINKOVÁ ZMRZLINA 

Věrka Řeháková 
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